
 
 

  

 

   
 

Minnesanteckningar 2022-11-14 

Samrådsmöte 

Samiska samrådsgruppen 

 

Närvarande: Åsa Baer, Margareta Svensson, Ulrika Svensson-Näslund, Karl-Johan 

Ottosson, Laila Daerga och Malin Blind 

 

Information om vad som sker och har skett i Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

- Laila är tillbaka på sin tjänst sedan 221001. 

- Förskolans nya utomhusrenar är äntligen på plats i Saxnäs och på Skogsbacken, 
Vilhelmina. Dikanäs får sin till våren, då grävningsarbete ska utföras först. 

- Vi har haft ett möte med förskolerektorer och skolchef för att fundera och planera hur 
undervisning och samisk språk och kultur kan utvecklas. Både rektor för förskolorna i 
fjälldalarna (Saxnäs och Dikanäs) och Skogsbackens rektor meddelar att de har svårt 
att hitta språkkunnig personal/språkstöd. Efter jul kommer Dikanäs och Saxnäs att 
helt stå utan nordsamiskt språkstöd och delvis utan sydsamiskt. Vilhelmina har ev en 
person som kommer att komma in som nordsamiskt språkstöd senare i höst/vinter. 
Annons ligger ute och de önskar hjälp att sprida den/tipsa personer som kan vara 
intresserade.  

- Ett förslag har kommit från en rektor i Åsele att de önskar en samisk utbildningsdag, 
vid nästa stängningsdag. Detta gäller all personal vid förskolorna i Åsele, Vilhelmina, 
Storuman, Sorsele och Dorotea kommuner. Vi har tackat ja till att anordna denna dag 
som kommer att vara i Vilhelmina den 13 februari 2023. 

- I samarbete med Folkets Hus visades filmen Tystnaden i Sápmi nyligen, ca 25 
besökare såg filmen.  

- JullaMajja biblioteksbuss fortsätter planera för fortsatt drift och söka pengar till ny 
bil, då befintlig bil inte är säker för personalen eller helt ändamålsenlig. Under vintern 
kommer den inte att åka runt, då den går dåligt på snö.  

- Vi har blivit inbjudna till Vuxenskolan för att berätta om renskötsel och samisk kultur, 
nu på torsdag 17 november.  

- Vi deltar i en studie via Högskolan i Dalarna, som undersöker vilka frågor som är 
viktiga för samer att få inflytande och delaktighet i. Undersökningen baseras på en 
metod som heter Photovoice, där man använder deltagarnas bilder att samtala kring. 

 
Samisk familjespråkhelg Staare 

Familjehelgen som vi planerat för en längre tid kommer att bli 2-4 december. Det blir jultema 

med bla julpyssel, julmarknad och tomtebesök.  

Ansökan om medfinansiering läger samiska föräldranätverket, 10.000 kr 

Samrådsgruppen beslutar att stödja detta läger med 5 000 kr. 

 

 

 



 
 

  

 

   
 

Övriga frågor 

Karl-Johan berättar om omorganisationen inom kommunens förvaltning, där en del nämnder 

nu blir utskott. Kommunstyrelsen kommer att ha tre utskott: Allmänna utskottet, 

socialutskottet och utbildnings- och arbetsmarknadsutskottet.  

 

Nästa möte: Torsdag 19 januari, då bjuder vi in kommunens nya kommunalråd för att bland 

annat informera om Vilhelmina samiska förvaltningskommun och den samiska 

samrådsgruppens arbete. 

Information om hälsodigitalen 

Kunskapsnätverket för samisk hälsa undersöker möjligheten att erbjuda samiska patienter, 

kulturkompetens när de söker vård genom regionens nya tjänst hälsodigitalen. Laila 

informerar om hälsodigitalen, arbete pågår med hur man ska kunna anpassa tjänsten på ett 

effektivt och etiskt sätt.  

 

/ Malin Blind 

 

 

 

 

 


